
PROTOKOt Nr XXXIV/2021 


Obrad XXXIV Sesji Rady Gminy Koturl 


odbytej w dniu 27 wrzesnia 2021 r. 


Sesja odbyta si~ w sali konferencyjnej Urz~du Gminy w Kotuniu. 

Obrady rozpocz~ty si~ 0 godz. 1400 a zakorlczyty si~ 0 godz. 1540. 

Ustawowa liczba radnych - 15 

W sesji uczestniczyto - 12 radnych tj. 80% ustawowego sktadu rady (Iista obecnosci w zatqczeniu do 

protokotu). 

Porzgdek posiedzenia: 

1. 	 Otwarcie Obrad XXXIV Sesji Rady Gminy. 

2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 

3. 	 Sprawozdanie Wojta z dziatalnosci mi~dzy sesjami. 

4. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Koturl na lata 

2021-2029. 

5. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy na 2021 rok. 

6. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie opinii dotyczqcej pozbawienia charakteru ochronnego lasow nie

stanowiqcych wtasnosci Skarbu Parlstwa, potozonych w obr~bie ewidencyjnym Koturl w gmi

nie Koturl. 

7. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie nabycia prawa wtasnosci nieruchomosci na rzecz Gminy Koturl . 

8. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie wyrazenia zgody na wydzierzawienie nieruchomosci na czas nie

oznaczony w trybie bezprzetargowym. 

9. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie przyj~cia do realizacji zadania powiatu z zakresu zimowego utrzy

mania drog powiatowych na terenie Gminy Koturl. 

10. 	Podj~cie uchwaty w sprawie wystqpienia 0 zniesienie urz~dowej nazwy miejscowosci. 

11. 	Podj~cie uchwaty w sprawie wyrazenia zgody na sprzedaz w trybie bezprzetargowym lokali 

mieszkalnych na rzecz najemcow oraz warunkow i wysokosci udzielanych bonifikat przy 

sprzedazy tych lokali. 

12. 	Podj~cie uchwaty w sprawie utworzenia Zwiqzku Mi~dzygminnego ZIELONE GMINY. 

13. Interpelacje i zapytania radnych . 

14. Odpowiedzi na interpelacje zgtoszone na poprzednich sesjach. 

15. Dyskusja, sprawy rozne. 

16. Przyj~cie protokotu z poprzedniej sesji . 

17. Zamkni~cie Obrad XXXIV Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt 1. 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek otworzyta Obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Koturl. Stwierdzita 


quorum. Przywitata przybytych na sesj~: Wojta Grzegorza Gorala, Sekretarza Gminy Joann~ 


J~drzejewskq, Skarbnika Gminy Agnieszk~ Chodowskq, Kierownik ROP Elzbiet~ Jastrz~bskq, sottysow 


oraz radnych. 


Ad pkt 2. 


Przewodniczqca Rady Anita Drabarek zgtosita wniosek formalny 0 dotqczenie do porzqdku dzisiejszej 


sesji projektu uchwaty w sprawie utworzenia Zwiqzku Mi~dzygminnego ZIELONE GMINY. 


Wojt Grzegorz Goral wyjasnit, ze Pan Starosta Powiatu Siedleckiego uzyskat od Wojewody 


Mazowieckiego grunt 0 powierzchni okoto 13 hektarow w miejscowosci Wola Suchozebrska . 




Wyszedt z inicjatywq do wszystkich gmin 0 utworzenie zwiqzku mi~dzygminnego, ktory zajqt by si~ 


przetwarzaniem odpadow na uzyczonej przez niego dziatce. Odbyty si~ rozmowy w grupie wojtow 


oraz Prezydenta Miasta Siedlce, aby teren ten przytqczyc do istniejqcej juz instalacji. Rozmowy nie 


przyniosty oczekiwanego rezultatu. Z inicjatywy wojtow powstat pomyst aby powotac zwiqzek 


mi~dzygminny, ktoremu Starosta Siedlecki przekaze teren . Zwiqzek wybuduje na nim instalacj~ do 


przetwarzania odpadow i b~dzie jq wspolnie prowadzit. Jest to uzasadnione tym, ze w takim zwiqzku 


wszystkie gminy b~dq miaty mozliwosc kontroli przywozonych na instalacj~ odpadow. Jesli taki 


zwiqzek powstanie, to jest mozliwosc ztozenia jeszcze w tym roku wniosku 0 dofinansowanie 


budowy takiej instalacji. W tej chwili jest to uchwata intencyjna, pozniej b~dzie jeszcze uchwata 0 


przyj~ciu statutu i okreslenie spraw organizacyjnych . Pozniej walne zgromadzenie i wybranie wtadz, 


a pozniej juz przekazanie ktorejs z gmin prowadzenie spraw zwiqzku. 


Wi~cej uwag ani wnioskow nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie zgtoszony przez siebie projekt uchwaty w sprawie 


utworzenia Zwiqzku Mi~dzygminnego ZIELONE GMINY. 


Wniosek zostat przyj~ty jednogtosnie (za-11) w jawnym gtosowaniu imiennym. 


Przewodniczqca Rady wyjasnita, ze projekt tej uchwaty zostanie omowiony w punkcie 12 a 


dotychczasowe punkty 12, 13, 14, 15 i 16 zostanq omowione kolejno jako 13, 14, 15, 16 i 17. 


Ad pkt 3. 


Wojt wyjasnit, ze jego sprawozdanie b~dzie obejmowato okres od 1 lipca 2021 r do dnia dzisiejszego. 


W tym okresie wydat 425 decyzji administracyjnych, 24 postanowienia i 16 zarzqdzen. 


Nast~pnie wymienit dziatania inwestycyjne: 


1. 	 Przebudowywane Sq lice: Sosnowa w Kotuniu, ul. Widok i cz~sc ulicy Potudniowej w Gr~zowie, 

ulica Parkowa i ulica Stoneczna w Broszkowie. Zostata juz przebudowana droga w miejscowosci 

tqczka . Remontowany jest odcinek drogi Sosonowe-Albonow. Podpisana jest umowa na 

remonty drog w Czarnow~zu, Zeliszewie Duzym i tqczce. 

2. 	 Na przebudow~ drogi w Zeliszewie Duzym dz. 485 wystqpilismy z wnioskiem 0 wydanie decyzji 

ZRID. 

3. 	 Ulica Wspolna w Kotuniu - uzgadniana jest dokumentacja z kolejq. 

4. 	 Droga Kotun-Polaki az do trasy krajowej Nr 2 - trwajq uzgodnienia z firmq ORANGE w sprawie 

przebudowy ich infrastruktury. 

5. 	 Jest juz pierwsza koncepcja przebudowy ulicy Potudniowej w Gr~zowie. 

6. 	 Przygotowany jest juz wniosek, ale jeszcze nie ztozony - przebudowy ulicy Swidnickiej w 


Kotuniu. 


7. 	 Przebudowa drogi Kotun - Pierog jest na eta pie uzgadniania dziatek, ktore b~dq zaj~te pod 

drog~. Podobnie jest z ulicq Polnq w Kotuniu. 

8. 	 Na modernizacj~ drogi w Albinowie jest ztozony wniosek 0 wydanie decyzji ZRID. 

9. 	 Prawie gotowy jest projekt przebudowy mostu na rzece Kostrzyn . Tam trwajq jeszcze 


niezb~dne prace geodezyjne, po dokonaniu ktorych b~dzie ztozony wniosek. 


10. Przebudowa drogi w Zdzarze, jesli dzisiaj Panstwo Radni podejmq uchwaty budzetowe, to 


b~dzie mozna podpisac umow~ na wykonanie dokumentacji. 


11. Wi~kszosc zadan realizowanych w ramach funduszu soteckiego jest juz ukonczona lub w 


trakcie realizacji. 


Wydarzenia we wspomnianym okresie : 

1. 	 4 lipca odbyt si~ Festyn Rodzinny. 

2. 	 Tego samego dnia odbyt si~ Charytatywny turniej pitki noznej w Zeliszewie 0 puchar Sottysa 
wsi Koszewnica. 



3. 	 29 sierpnia odbyt si~ Festiwal Pieroga w Pierogu. 

4. 	 Tego samego dnia odbyty si~ wojew6dzkie dozynki, na kt6rych naszq gmin~ reprezentowat 

Sottys Koszewnicy z mieszkancami, kt6rzy zostali wyr6znieni w konkursie "Najaktywniejsze 
Sotectwo". 

Przypomniat takZe, ze do dnia 30 wrzesnia nalezy podjqc uchwaty w sotectwach 0 przeznaczeniu na 

kolejny rok srodk6w z funduszu soteckiego. Do tego tez dnia nalezy sktadac wnioski do projektu 
budzetu na przyszty rok. 

Uwag ani pytan do wystqpienia W6jta nie zgtoszono. 

Ad pkt 4. 

W6jt Grzegorz G6ral poinformowat, ze gt6wnymi zmianami Wieloletniej Prognozie Finansowej jest 

dostosowanie wydatk6w budowy ulicy Widok w Broszkowie i ulicy Stonecznej w Gr~zowie do kwot 

okreslonych w umowach oraz zabezpieczenie srodk6w finansowych na wykonanie dokumentacji 

modernizacji drogi w miejscowosci Zdzar w latach 2021/2022. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXIV.217 .2021 w sprawie 


Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2021-2029. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-12l w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 5. 


Zmiany zar6wno po stron ie dochod6w jak i wydatk6w. Po stronie dochod6w - udato si~ pozyskac 


dotacje i otrzymalismy refundacj~ cz~sci srodk6w przeznaczonych na fundusz sotecki z ubiegtego 


roku. Po stronie wydatk6w - Powiat Siedlecki wystqpit z wnioskiem 0 dofinansowanie modernizacji 


ulicy Mostowej w Kotuniu oraz przesuni~cie niezb~dnych srodk6w na wykonanie zaplanowanych 


inwestycji. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXIV.218.2021 w sprawie zmian 


w budzecie gminy Kotun na 2021 rok. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za -12l w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 6. 

W6jt wyjasnit, ze sprawa dotyczy dziatki na kt6rq wtasciciel ztozyt wniosek 0 przeznaczenie jq w 


planie zagospodarowania przestrzennego pod ustugi. Jest to dziatka lesna, aby tego dokonac trzeba 


wystqpic z wnioskiem, aby pozbawic jq ochronnosci. Procedura jest taka, ze Pan Starosta pozbawia 


charakteru ochronnego lasu na wniosek gminy i za zgod q jego wtasciciela, po uzyskaniu 


odpowiednich opinii. Mamy juz komplet dokument6w i teraz potrzebna jest tylko uchwata w 


sprawie. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono . 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXIV.219.2021 w sprawie opinii 


dotyczqcej pozbawienia charakteru ochronnego lasu niestanowiqcego wtasnosci Skarbu Panstwa, 


potozonego w obr~bie ewidencyjnym Kotun w gminie Kotun. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-12l w imiennym gtosowaniu jawnym. 




Ad pkt 7. 

Wajt wyjasnit, ze wtasciciel wielu nieruchomosci w miejscowosci Chlewiska zgtosit si~ do nas z 

wnioskiem 0 mozliwosc sprzedazy gminie cz~sci dziatki, ktara jest jego wtasnosci q z przeznaczeniem 

jej na drog~ . Pozostate dziatki lezqce przy tej drodze zostanq prawdopodobnie wystawione do 

sprzedazy. Wiadomo, ze takie przej~cie b~dzie odptatne, jednak pociqga to za sobq takze dokonanie 

w przysztosci utwardzenia tej drogi i potozenia w niej mediaw. Rozwaj niesie ze sobq takZe i koszty, 

dlatego poprosit 0 podj~cie przedstawionego projektu uchwaty. 

Uwag ani pytarl nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXIV220.2021 w sprawie 


nabycia prawa wtasnosci nieruchomosci na rzecz Gminy Koturl . 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-12) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 8. 


Wajt wyjasnit, ze sprawa dotyczy wydzierzawienia w trybie bezprzetargowym obecnym dzierzawcom 


dwach dziatek w miejscowosci tqczka i jednej dziatki w miejscowosci Czarnowqz. Okres 


wydzierzawienia nie b~dzie wskazany, to znaczy, ze b~dzie to dzierzawa na czas nieokreslony. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXIV221.2021 w sprawie 


wyrazenia zgody na wydzierzawienie nieruchomosci na czas nieoznaczony w trybie bezprze


targowym. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-12) w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 9. 


Wajt wyjasnit, ze tak jak co roku Powiat Siedlecki zaproponowat gminom przej~cie obowiqzku 


odsniezania drag powiatowych. Taka forma utrzymywana jest od lat i poprosit 0 wyrazenie zgody na 


podpisanie porozumienia i na ten okres zimowy. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXIV222.2021 w sprawie 


przyj~cia do realizacji zadania powiatu z zakresu zimowego utrzymania drag powiatowych na terenie 


Gminy Koturl. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-12) w imiennym gtosowaniu jawnym . 


Ad pkt 10. 


Wajt Grzegorz Garal wyjasnit, ze wspalnie z radnymi doszli do wniosku, ze nalezy sprzedac 


posiadane przez gmin~ mieszkania komunalne, ktare znajdujq si~ w Koszewnicy. Mieszkania te nie Sq 


juz w najlepszym stanie i w przesztosci trzeba by by to duzych naktadaw, aby mozna ich by to nadal 


zasiedlac. Powstat pomyst aby sprzedac ich dotychczasowym najemcom po cenie zmniejszonej 0 


bonifikat~. Wyrazit nadziej~, ze dotychczasowi najemcy wyrazq wol~ ich zakupu. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXIV223.2021 w sprawie 



wyrazenia zgody na sprzedaz w trybie bezprzetargowym lokali mieszkalnych na rzecz najemcaw oraz 


warunkow i wysokosci udzielanych bonifikat przy sprzedazy tych lokali. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-12l w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 12. 


Wajt poprosit 0 dokonanie autopoprawki i wykreslenie brzmienia §3, ze wykonanie uchwaty 


powierza si~ Wojtowi. Uznano, ze wynika to bezposrednio z brzmienia ustawy i wszystkie gminy 


podj~ty dotychczas uchwaty bez tego zapisu. Jest to ujednolicenie podejmowanych uchwat w tej 


sprawie. Wspomniat takie, ze w sktad zwiqzku mi~dzygminnego wchodzq wszystkie gminy z powiatu 


siedleckiego opracz Gminy Suchozebry, na ktorej terenie miataby powstac instalacja . Nast~pnie 


wyjasnit post~powanie zwiqzane z utworzeniem na otrzymanej dziatce instalacji do utylizacji 


odpadow. Rozwazany jest takze pomyst wybudowania na niej spalarni odpadow. Za kilka dni razem z 


Prezydentem Miasta Siedlce i Wojtem Gminy Siedlce b~dq uczestniczyc w wyjezdzie studyjnym, 


gdzie b~dq zapoznawac si~ z technologiq i funkcjonowaniem takiej spalarni w jednej z gmin na 


terenie Niemiec. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XXXIV.225.2021 w sprawie 


utworzenia Zwiqzku Mi~dzygminnego ZIELONE GMINY. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-12l w imiennym gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt 13. 


Interpelacji i zapytan radnych nie by to . 


Ad pkt 14. 


Na poprzedniej sesji nie zgtoszono interpelacji i zapytan. 


Ad pkt 15. 


• 	 WOjt przypomniat, ze w dniu 17 wrzesnia w miejscowosci Koszewnica odbyta si~ cykliczna juz 

kampania "Bezpieczny przejazd". Jest to szeroko organizacyjnie przeprowadzana kampania na 

rzecz bezpieczenstwa podczas przejazdy przez przejazdy kolejowe. Gtownym pomystodawcq 

tego wydarzenia jest Pan Sottys Koszewnicy. 

• 	 Przypomniat takie, ze do dnia 30 wrzesnia nalezy dokonac spisu powszechnego. Mozna go 

dokonac przez internet lub zgtaszajqc si~ do naszego urz~du. 

• 	 Sottys Pienk Pani Irena Mielczarek zapytata kiedy b~dzie czynny osrodek w Bojmiu . 

• 	 Wajt stwierdzit, ze juz dziata. 

• 	 Wiceprzewodniczqcy Rady zapytat Wajta, czy cos wiadomo 0 dziataniu gabinetu 


dentystycznego w osrodku zdrowia w Kotuniu. 


• 	 Wajt wyjasnit, ze rozmawiat w tej sprawie z Dyrektorem SP ZOZ w Siedlcach i uzyskat 

odpowiedz, ze b~dzie od nowego roku przyjmowat lekarz stomatolog na }2 etatu. SP ZOZ 

wystqpit z wnioskiem 0 pomoc w modernizacji tego gabinetu. Poprosit dyrektora 0 

wyspecyfikowanie sprz~tu, ktary b~dzie w nim zainstalowany na state. W tym roku chyba nie 

uda si~ nam tego dokonac, ale w nast~pnym roku b~dziemy si~ starali umiescic te wydatki w 

budzecie. 

• 	 Sottys wsi Zdzar Pani Krystyna Walecka zapytata, kiedy ruszy gabinet stomatologiczny w 

Bojmiu. Osrodek juz dziata a co z dentystq. 

• 	 Wajt wyjasnit, ze skoro jest podpisana umowa, to powinien zaczqc tez dziatac. Inspektor 

nadzoru wydat zgod~ na uruchomienie catego osrodka zdrowia, czekamy jeszcze tylko na 



zgod~ na uruchomienie cz~sci mieszkalnej. 

Wi~cej spraw r6znych i gtos6w w dyskusji nie by to. 

Ad pkt. 15 


Protok6t z poprzedniej sesji zostat przyj~ty wi~kszosciq gtos6w (za-l0, wstrzymato si~ -2) w 


imiennym gtosowaniu jawnym . 


Ad pkt 16. 


Wobec wyczerpania porzqdku posiedzenia Przewodniczqca Rady podzi~kowata wszystkim zebranym 


za obecnosc i udziat w obradach sesji. Nast~pnie zamkn~ta Obrady XXXIV Sesji Rady Gminy Kotun. 


PRZEWOLl I 


